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Protokół	Nr	XIII/15	
SESJI RADY GMINY DĄBRÓWNO 

z dnia 30 września 2015 roku 

1. Otwarcie Sesji nastąpiło o godzinie 1400, zamknięcie 1540. 
Na posiedzeniu podjęto 5 uchwał od nr XIII/71/15 do nr XIII/75/15 
Zaproszenie stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 
W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Radni według listy obecności - załącznik nr 2 
2. Sołtysi według listy obecności - załącznik nr 3 
3. Piotr Zwaliński – Wójt Gminy 
4. Danuta Tupaj – Skarbnik Gminy 
5. Grażyna Halkiewicz – Sekretarz Gminy 
6. Marcin Ignatowski – Radca Prawny 
7. Andrzej Waszczyszyn – Radny powiatu 
8. Małgorzata Malimon – Dyrektor PSP w Dąbrównie 
9. Grażyna Napiórkowska – Dyrektor PSP w Marwałdzie 
10. Krzysztof Dydo – Dyrektor PSP w Elgnowie 
11. Alojzy Lech Kurowski – Dyrektor  PG w Dąbrównie 

 
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Marek Zalewski powitał zebranych, odczytał proponowany 
porządek obrad. W posiedzeniu uczestniczyło 11 Radnych na piętnastoosobowy skład Rady, 
w związku z czym obrady były prawomocne.  
 
Ad. 3. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dąbrówno na lata 2015-2022 
Skarbnik Gminy Pani Danuta Tupaj poinformowała, że zmian w niniejszej uchwale w sprawie 
zmiany WPF Gminy Dąbrówno na lata 2015-2022 dokonano celem dostosowania prognozy 
finansowej do aktualnego budżetu gminy na 2015 rok: zaktualizowano wielkości dochodów z 
tytułu dotacji celowych na zadania bieżące i majątkowe, zaktualizowano wielkości dochodów 
z tytułu podatków i opłat lokalnych, zaktualizowano wielkości dochodów bieżących i 
majątkowych, zaktualizowano wielkości wydatków bieżących i majątkowych, 
zaktualizowano stan środków wolnych. Po uwzględnieniu dokonanych aktualizacji w 
niniejszej uchwale, prognoza przedstawia się następująco: dochody bieżące – 17.355.972,95 
zł, wydatki bieżące – 16.822.217,58 zł, dochody majątkowe – 1.522.534,42 zł, wydatki 
majątkowe – 1.661.764,44 zł, wynik budżetu – nadwyżka 394.525,35 zł, przychody budżetu 
(wolne środki) – 203.474,65 zł, rozchody budżetu 598.000,00 zł. Skarbnik Gminy 
poinformowała, że zostały spełnione wymogi art. 242 w zakresie planowanych dochodów 
bieżących i wydatków bieżących. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod 
głosowanie. 
Głosowanie: 
 za -  11 głosów 
 przeciw – 0 głosów 
 wstrzymujących się –  głosów 
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Uchwała Nr XIII/71/15 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
b) zmian w budżecie gminy Dąbrówno na 2015 roku 

Skarbnik Gminy Pani Danuta Tupaj poinformowała, że w niniejszej uchwale dochody  
wzrastają o kwotę 699.040,70 zł, wydatki natomiast wzrastają o kwotę 698.774,57 zł.  
Zwiększenia planów dochodów stanowią dochody z tytułu: darowizny na rzecz gminy -     
15.300,00 zł, dotacji celowej przyznanej decyzją MF znak: MF/FS3/003149/2015 celem 
sfinansowania kosztów przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu RP - 5.220,00 zł,               
dotacji przyznanych decyzją Nr FK 204/2015 Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  
z tytułu zwrotu części wydatków wykonanych w ramach funduszu sołeckiego w 2014 r. -     
63.316,13 zł, dotacji celowej przyznanej decyzją Nr 243/2015 na dofinansowanie 
programu Rządowego pn. „Książka naszych marzeń” - 4.470,00 zł, dotacji przyznanej 
decyzją Nr FK 231/2015 i Nr FK 247/2015 Wojewody Warmińsko-Mazurskiego  z 
przeznaczeniem na sfinansowanie świadczeń rodzinnych i alimentacyjnych - 565.013,00 
zł, dotacji celowych z zakresu zadań zleconych i dofinansowania zadań własnych 
przyznanych decyzją Nr FK 247/2015 celem sfinansowania składek na ubezpieczenia 
zdrowotne - 7.563,00 zł, dotacji celowej przyznanej decyzją Nr FK 242/2015 celem 
sfinansowania zasiłków stałych - 24.573,00 zł, odpłatności za wynajem pomieszczeń w 
gimnazjum na kolonie - 25.000,00 zł. Dodała, że o te kwoty wzrastają również wydatki. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że nastąpiło zmniejszenie dochodów z tytułu dotacji 
celowej z zakresu zadań zleconych na sfinansowanie kosztów zakupu podręczników i 
ćwiczeń dla uczniów - decyzja Wojewody Nr FK 243/2015                              
- 16.414,43 zł. Przesunięcia planów dochodów dotyczą natomiast: zmniejszenia planu 
dochodów w zakresie podatku od nieruchomości od osób  prawnych  (wykonanie za 8 m-
cy – 1.462.038,89 zł, tj. 54,19 % planu - 300.000,00 zł, zwiększenia planu dochodów z 
tytułu podatku od nieruchomości od osób fizycznych (wykonanie za okres I - VIII stanowi 
kwota 895.171,49 zł, tj.  109,54 % planu - 490.000,00 zł, zmniejszenia planu dochodów z 
tytułu podatku rolnego  - 7.000,00 zł, zmniejszenia planu dochodów z tytułu opłat 
adiacenckich (wykonanie za okres I– VIII - 7.066,74 zł) - 40.000,00 zł, zmniejszenia planu 
dochodów z tytułu opłaty eksploatacyjnej (wykonanie za okres I – VIII – 285.548,42 zł) - 
138.000,00 zł, przeniesienia planu dotacji na remont sali gimnastycznej w kwocie 
100.000,00 zł z działu 801 do działu 926. Zmiany planów wydatków w kwocie 698.774,57 
zł (po uwzględnieniu zwiększeń i zmniejszeń), stanowią: zwiększenia planu wydatków na 
dofinansowanie kosztów energii elektrycznej  w hydroforniach oraz zwiększenie planu na 
koszty postępowania sądowego celem oddania do sądu osób zalegających w płatnościach z 
tytułu poboru wody i odprowadzania ścieków                                            
- 23.000,00 zł, zwiększenie planu wydatków celem sfinansowania kosztów opracowania 
planu zagospodarowania przestrzennego – obręb Osiekowo gmina Dąbrówno -     
15.300,00 zł, zwiększenie planu na sfinansowanie odsetek od nieterminowo wydanych 
decyzji środowiskowych - 1.050,00 zł, zwiększenie planu celem sfinansowania kosztów 
zakupu płytek i cementu do archiwum urzędu gminy oraz kosztów szkoleń pracowników -      
6.000,00 zł. Ponadto na wniosek sołectw Lewałd Wielki, Tułodziad, Elgnowo i Osiekowo 
dokonuje się zmian w funduszu sołeckim. 
Przewodniczący Pan Marek Zalewski zapytał Panią Danutę Tupaj o nieterminowo wydane 
decyzje środowiskowe? 
Skarbnik Gminy poinformowała, że na poprzedniej sesji zabezpieczono kwotę 7 tyś. zł za 
nieterminowo wydane decyzje. Dodała, że Wojewoda nałożył na gminę karę i teraz trzeba 
ją zapłacić łącznie z odsetkami. 
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W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją 
pod głosowanie. 
Głosowanie: 
 za -  11 głosów 
 przeciw – 0 głosów 
 wstrzymujących się – 0 głosów 
Uchwała Nr XIII/72/15 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
Zmiana składu Rady z 11 na 12. Na obrady przybył Radny Pan Michał Mielczarek. 
  
c) przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy Dąbrówno na lata 2015-

2022 
Wójt poinformował, że strategia jest nieaktualna, dlatego zostały zabezpieczone środki z 
budżetu gminy na jej opracowanie. Wójt dodał, że jeżeli coś nie będzie ujęte w strategii 
nie będzie mogło być realizowane. 
Radny Pan Michał Mielczarek zapytał, czy w skład komisji do opracowania strategii 
będzie wchodziła komisja budżetu? 
Wójt odpowiedział, że na pewno ktoś będzie wchodził w skład tej komisji. 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją 
pod głosowanie. 
Głosowanie: 
 za -  12 głosów 
 przeciw – 0 głosów 
 wstrzymujących się – 0 głosów 
Uchwała Nr XIII/73/15 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 
 
d) przystąpienia Gminy Dąbrówno do Stowarzyszenia Kraina Drwęcy i Pasłęki w 

charakterze członka zwyczajnego 
Wójt poinformował, że Gmina Dąbrówno jest już członkiem Lokalnej Grupy Działania, a 
teraz chce przystąpić do Stowarzyszenia Kraina Drwęcy i Pasłęki. 
Sekretarz Gminy dodała, że wszystkie związki stowarzyszeń, grupy działające w różnych 
formach, chcące ubiegać się o dofinansowanie w nowej perspektywie finansowej muszą 
działać w formie stowarzyszeń. Dodała, że zmienia się tylko forma organizacyjna. 
Przewodniczący dodał, że w tym stowarzyszeniu są inne gminy z powiatu ostródzkiego. 
Jeśli Gmina Dąbrówno przystąpi do tego stowarzyszenia to pozyskiwanie środków  
finansowych będzie łatwiejsze. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją pod 
głosowanie. 
Głosowanie: 
 za -  12 głosów 
 przeciw – 0 głosów 
 wstrzymujących się – 0 głosów 
Uchwała Nr XIII/74/15 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 

e) zmiany w regulaminie udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 
uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dąbrówno 

Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz poinformowała, że zmieniło się kryterium 
dochodowe, które wzrosło z 456 zł na członka rodziny do 514 zł, dlatego proponuje się 
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zmianę wysokości stypendium szkolnego: 150 zł – gdy dochód miesięczny na członka 
rodziny ucznia wynosi do 180 zł, a 120 zł – gdy dochód miesięczny na członka rodziny 
ucznia wynosi powyżej 180 zł do 514 zł. 
Przewodniczący zapytał, czy budżet gminy jest obciążany z tego tytułu? 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że 20% środków musi posiadać gmina, bo w przeciwnym 
razie trzeba byłoby zwracać dotację. 
Wójt dodał, że gmina mogłaby płacić 40% dofinansowania, a płaci 20% gdyż wniosek 
został tak umotywowany, że gminy nie stać na płacenie 40% dofinasowania, ponieważ 
inwestuje w rozwój gminy. 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący odczytał treść uchwały i poddał ją 
pod głosowanie. 
Głosowanie: 
 za -  12 głosów 
 przeciw – 0 głosów 
 wstrzymujących się – 0 głosów 
Uchwała Nr XIII/75/15 została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 
 

Ad.4. Przyjęcie informacji z realizacji zadań oświatowych za rok 2014/2015 szkół z 
terenu Gminy Dąbrówno. 
Przewodniczący zapytał dyrektorów szkół, jakie są ich największe problemy? 
Dyrektor Pani Małgorzata Malimon poinformowała, że największym problemem są 
niewystarczające środki finansowe. Dodała, że słabnie rola rodziny w wychowaniu dzieci. 
90% dzieci wymaga pomocy logopedycznej. 
Przewodniczący zapytał Dyrektora Pana Alojzego Kurowskiego, jak radzi sobie z 
uzależnieniami dzieci? 
Dyrektor odpowiedział, że był problem, ponieważ dwie osoby zażywały dopalacze, ale został 
rozwiązany. Dyrektor dodał, że zapobiega się tym uzależnieniom poprzez profilaktykę. 
Przewodniczący zapytał, czy w gimnazjum występują problemy z alkoholem? 
Dyrektor odpowiedział, że nie ma problemów z alkoholem. 
W związku z brakiem innych pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie informacje z 
realizacji zadań oświatowych za rok 2014/2015 szkół z terenu Gminy Dąbrówno. 
Głosowanie: 
 za -  12 głosów 
 przeciw – 0 głosów 
 wstrzymujących się – 0 głosów 
Informacje z realizacji zadań oświatowych za rok 2014/2015 szkół z terenu Gminy 
Dąbrówno zostały przyjęte jednogłośnie i stanowią załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.5. Przyjęcie protokołu  z XII Sesji Rady Gminy Dąbrówno. 
W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał protokół nr XII z Sesji Rady Gminy 
Dąbrówno pod głosowanie. 
Głosowanie: 
 za -  12 głosów 
 przeciw – 0 głosów 
 wstrzymujących się – 0 głosów 
Protokół nr XII z Sesji Rady Gminy Dąbrówno został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 6. Informacje Wójta Gminy: 
- z wykonania uchwał, 
- o pracy Wójta Gminy Dąbrówno w okresie międzysesyjnym. 
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Wójt poinformował, że: 20 sierpnia spotkał się z Panem Adamiakiem w ZDW w Nidzicy w 
sprawie współpracy; 26 sierpnia uczestniczył na posiedzeniu komisji oświaty; 27 sierpnia brał 
udział na otwarciu lotniska w Szymanach; 28 września odbyło się spotkanie z dyrektorami 
szkół w sprawie stołówki; 29 sierpnia uczestniczył w Wieczorku Literackim w Łukcie; 30 
sierpnia uczestniczył w dożynkach w Kozłowie; 31 sierpnia w Fundacji Rozwoju ATUT 
odbyło się spotkanie na temat  sprawozdania z wykonania budżetu; 5 września uczestniczył w 
dożynkach gminnych w Leszczu; 6 września uczestniczył w dożynkach powiatowych; brał 
udział w zebraniach sołeckich: w Dąbrównie, Osiekowie, Ostrowite, Elgnowie, Leszczu, 
Okrągłym, Tułodziadzie; 21 września spotkał się z Panem Piotrem Żuchowskim – W-ce 
Ministrem Kultury; 23 września podpisał umowy na 4 pracowników w PUP w Ostródzie; 24-
25 września brał udział w szkoleniu dotyczącym zadań obronnych realizowanych w gminie; 
29 września w GCKB odbyło się czytanie bajek dla dzieci; 30 września podpisał umowy w 
PUP na zatrudnienie pracowników oraz w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska na 
usunięcie azbestu. Wójt dodał, że uchwały nie były realizowane. 
 
Ad. 6. Interpelacje i wnioski Radnych Gminy.  
Radny Pan Ryszard Sołobodowski zwrócił się z pytaniem w sprawie Państwa Jasińskich, 
którzy nie mają wody, odnośnie czerpania przez nich wody z hydrantu? 
Wójt poinformował, że pracownik urzędu Pan Łukasz Skalski odpowiedzialny za wodociągi, 
w momencie, gdy ktoś nie ma wody organizuje punkt czerpania wody i może to być hydrant. 
Radny Pan Ryszard Sołobodowski zapytał, czy gmina nie mogłaby zrobić przyłącza 
wodociągowego do tych Państwa? 
Wójt poinformował, że gmina wykonuje przyłącze wodociągowe tylko do granicy działki. 
Gmina nie może wykonywać prac na działce prywatnej. Ci Państwo musieliby znaleźć kogoś 
kto podłączy rury do ich budynku. Muszą to wykonać we własnym zakresie. 
Przewodniczący stwierdził, że kiedyś rury wodociągowe były podłączane do budynku. 
Sekretarz Gminy Pani Grażyna Halkiewicz poinformowała, że przepisy się zmieniły. Kiedyś 
każdy wpłacał po 1500 zł i rury były przyłączane do budynku, a teraz nie można wpłacić do 
gminy pieniędzy i gmina nie może tego wykonać. 
Przewodniczący zapytał, czy nie ma takiej możliwości, żeby gmina zrobiła to podłączenie, a 
Ci Państwo wpłaciliby darowiznę? 
Wójt wyjaśnił, że gmina nie może prowadzić działalności zarobkowej. 
Przewodniczący poinformował, że poprzedni Wójt zgłosił, że jest dziura w ułożonym 
polbruku na ul. Jodłowej. 
Wójt odpowiedział, że interpelacja została przyjęta. 
Przewodniczący odczytał skargę od Państwa Utrata. Dodał, że już na kilku sesjach pytał co z 
wodą u tych Państwa? 
Wójt poinformował, że są cztery przyłącza do zrobienia, 2 zostały już zrealizowane, w 1 
będzie studnia i zostaje do zrobienia jeszcze przyłącze do Państwa Utrata. Dodał, że gmina 
nie może się narażać, że będzie płacić komuś za bezprawne zajęcie prywatnego gruntu. 
Procedury muszą być przestrzegane. Na początku miało być zrobione przyłącze 
wodociągowe, ale jedni Państwo nie odbierają korespondencji z urzędu. Następnie pracownik 
urzędu stwierdził, że lepiej zrobić sieć wodociągowe zamiast tego przyłącza do jednego 
domu, dlatego też gmina postanowiła zrobić projekt sieci wodociągowej. Zostały wysłane 
zapytania ofertowe i okazało się, że zrobienie sieci wodociągowej będzie kosztowało więcej 
niż jest zapewnionych środków w budżecie. Następnie gmina zwróciła się do Zarządu Dróg 
Wojewódzkich o umożliwienie przejścia wodociągu w pasie drogi, ale Zarząd nie wyraził 
zgody. Zostało więc wysłane kolejne pismo do właścicieli sąsiadujących działek o 
umożliwienie przejścia, żeby Państwo Utrata mieli zapewniony dostęp do wody. Wójt dodał, 
że procedura jest taka, że wysyła się pisma 3 razy i dopiero kiedy po tym czasie właściciele 
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działek nie odbiorą pisma można rozpocząć jakiekolwiek działanie. Wójt dodał, że wie iż 
sytuacja jest ciężka, dlatego gmina stara się zapewniać wodę, czy to za pomocą beczkowozu, 
czy też dowożenia wody przez straż pożarną.  
Pani Utrata zapytała się, czy jest jakiś termin kiedy zostanie zrealizowane to podłączenie? 
Wójt odpowiedział, że musiałby porozmawiać z pracownikiem. 
Przewodniczący zwrócił się do Wójta o zapewnienie, że zostanie zrobione przyłącze nim 
rozpocznie się zima. Przewodniczący uważa, że jest to do zrobienia. 
Pani Utrata dodała, że będą musieli wyprowadzić się z domu w zimę jak nie będzie wody.  
Wójt poinformował, że z urzędu robione jest wszystko co możliwe, żeby Państwo mieli 
zapewniony dostęp do wody, ale gmina nie może działać wbrew prawu. 
Sołtys wsi Osiekowo Pani Katarzyna Sobieska zapytała, czy Państwo mają w domu centralne 
ogrzewanie? 
Pani Utrata odpowiedziała, że tak. 
Przewodniczący dodał, że do Wójta wpłynęło też drugie pismo o podłączenie wody od 
Państwa Jędraszek, którzy mieszkają za Państwem Utrata.  
Wójt wyjaśnił, że trzeba czekać 3 miesiące na zwrotki. 
Przewodniczący stwierdził, że może gdyby mapka była dokładniejsza to Zarząd Dróg 
Wojewódzkich wyraziłby zgodę na przejście przez ich działkę. 
Wójt wyjaśnił, że Państwo Utrata otrzymali odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich i tam 
jest wyraźnie napisane, że Zarząd nie wyraża zgody. 
Pan Utrata powiedział, że ma informację z zarządu, że gdyby pismo było lepiej 
umotywowane to wyraziliby zgodę na przejście przez ich nieruchomości. 
Przewodniczący stwierdził, że może trzeba byłoby wysłać pracownika z tą mapą do Zarządu 
Dróg Wojewódzkich. 
Wójt poinformował, że zgodnie z tą informacją, którą otrzymał od pracownika wszystko 
zostało wykonane prawidłowo. Wójt dodał, że 20 sierpnia był u Pana Adamiaka, że nie ma 
możliwości przejścia przez ich nieruchomość.  
Przewodniczący poprosił o przygotowanie mapy na poniedziałek. Dodał, że pojedzie z Panem 
Utratą do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 
Przewodniczący zapytał o zgłoszone na poprzedniej sesji przez Panią Sołtys z Elgnowa 
pękniecie rury? 
Sołtys z Elgnowa Pani Jadwiga Jarzembowska wyjaśniła, że zostało to naprawione. 
Przewodniczący zapytał, dlaczego przez kilka dni woda uciekała? 
Wójt poinformował, że nie ma takich informacji, żeby woda uciekała przez kilka dni. Dodał, 
że pracownik pojechał do Elgnowa i zostało to naprawione. 
Przewodniczący kontynuując wyjaśnił, że Pani sołtys na poprzedniej sesji powiedziała, że 
zgłaszała to pracownikowi urzędu i on przyjechał, ale ta woda dalej ciekła. 
Sołtys wsi Elgnowo Pani Jadwiga Jarzembowska wyjaśniła, że wcześniej zgłosił to właściciel 
tego budynku. 
Przewodniczący zapytał Wójta, czy na spotkaniu z Panem Adamiakiem poruszany był temat 
drogi w miejscowości Samin, która był tak często uczęszczana ze względu na remont mostu w 
Saminie? 
Wójt dodał, że Zarząd nie posiada środków, żeby naprawić tą drogę, bo nie było to ujęte w 
budżecie. 
Radny Pan Ryszard Sołobodowski zapytał, co ze stadionem? 
Wójt odpowiedział, że obecnie kończy się kontrola NIK i Radni będą mieli możliwość 
zapoznania się z raportem z kontroli. Wójt wyjaśnił, że stadion nie jest oddany do użytku. 
Ad.5. Sprawy różne 

Przewodniczący poinformował, że jest obecny na sesji przedstawiciel z firmy Generl-Żwir w 
sprawie naliczenia podatku. Przewodniczący dodał, że Wójt wydał decyzję i sytuacja firmy 
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pogorszyła się o naliczone podatki. Poinformował, że gmina dostała od firmy General-Żwir 
bardzo dużo materiału. Dodał, że bardzo krzywdząca jest ta sytuacja po tych pomiarach 
wykonanych przez Starostwo Powiatowe. Przewodniczący zapytał Przedstawiciela firmy 
jakie są ich oczekiwania? 
Przedstawiciel firmy General-Żwir poinformował, że firma istnieje w Gminie Dąbrówno od 
2001 roku i od zawsze starała się współpracować z gminą i bardzo dużo materiału darowała 
gminie. Z racji prowadzonej działalności kopalnianej firma zasiliła budżet gminy o ponad       
1 mln. zł. Dodał, że w 2014 roku 60% wpływów do budżetu gminy z opłaty eksploatacyjnej 
pochodziła od firmy General-Żwir. Przedsiębiorstwo zastanawia się czy warto jeszcze 
prowadzić działalność na tym terenie i czy nie przenieść się w inne miejsce. Dodał, że w 
firmie pracuje ok. 30 osób z terenu gminy Dąbrówno. Dodał, że firma prosi o nachylenie się 
nad podatkiem za 2014 rok, bo okazało się, że właściciel działki ma dopłacić za ten właśnie 
rok. 
Radny Pan Michał Mielczarek dodał, że powiat zmienia działki rolne na działki budowlane, 
gdzie absolutnie nie powinno się tak robić. Radny nie rozumie tego, że z jednej ziemie trzeba 
płacić dwa podatki. Firma General-Żwir od lat płaciła podatki i trzeba coś zrobić, żeby dalej 
działała i pomóc jej, bo jest to największa firma w naszej gminie. Firma wydobywa materiał 
na 5ha, a płaci podatek od 50 ha. Firma zostanie zamknięta i młodzi ludzie odejdą. 
Mieszkaniec Gardyn dodał, że dużo osób ma uprawnienia do pracy na żwirowni, gmina nic 
nie daje mieszkańcom, a teraz chce ich jeszcze pozbawić pracy. 
Wójt wyjaśnił, że nie może sobie pozwolić na to, aby naruszyć prawo. Dodał, że może firma 
powinna iść z tą sprawą do sądu. Wójt dodał, że również liczy się z tym, że firmy będą 
odchodziły z gminy, ale jeszcze jeden przedsiębiorca chce otworzyć kopalnię w miejscowości 
Wądzyn. Wójt dodał, że nie widzi wśród tych przedsiębiorców takich problemów i 
kryzysowych sytuacji, że nie będą wydobywać, bo im się nie opłaca. 
Radny Pan Michał Mielczarek stwierdził, że jeśli jedna rodzina wygrała sprawę, że źle powiat 
przekwalifikował grunty to może innym też źle przekwalifikowano i naliczono podatek. 
Radny uważa, że Wójt powinien pomóc tej firmie. Radny dodał, że powiat, który wydał 
zgodę na powstanie żwirowni postawił znaki ograniczające tonaże. Radny nie rozumie, że 
najpierw wydaje się pozwolenie, a potem utrudnia się prowadzenie działalności. Radny 
zapytał Radcę, na jakiej zasadzie stawiane są te znaki i czy to jest zgodne z prawem? 
Radna Prawny poinformował, że powiat nie może tak postępować. Dodał, że nie wie jakie 
były przesłanki postawienia tych ograniczeń, ale w chwili obecnej inny przedsiębiorca 
odwołuje się od decyzji podatkowej gminy, argumentując że nie może prowadzić działalności 
gospodarczej, ponieważ są postawione ograniczenia. Radca dodał, że można zrobić zmianę 
klasyfikacji gruntów, ale to właściciel musi wystąpić o taki audyt, a nie gmina. 
Przewodniczący zakończył temat związany  z naliczonym podatkiem, mówiąc, że 350 tyś. zł 
zapłaconego przez firmę podatku Wójt nie może umorzyć, ale może umorzyłby np. 50 tyś. zł. 
Wójt poinformował, że podatek zapłacony nie ulega umorzeniu, tylko niezapłacony w 
terminie. 
Sołtys wsi Okrągłe Pan Janusz Kowalczyk złożył wniosek dotyczący wybudowania 
ogrodzenia nieruchomości na linii brzegowej Jeziora Okrągłe przez właściciela pensjonatu 
Hosteria. Sołtys zapytał, czy właścicielka wie dokąd jest granica jej działki? 
Przewodniczący poinformował, że to można sprawdzić. Przewodniczący zapytał, w jakim 
stanie jest droga w Okrągłym? 
Sołtys wsi Okrągłe odpowiedział, że jest dobra, ale jest dziura w bruku. 
Wójt poinformował, że nadzór budowalny zostanie poinformowany o wybudowanym 
ogrodzeniu. 
Przewodniczący zapytał, co z funduszem sołeckim miejscowości Wądzyn? 
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Wójt wyjaśnił, że sprawa dotyczyła funduszu sołeckiego z ubiegłego roku. Dodał, że w tym 
roku będzie fundusz sołecki. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył obrady. 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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